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Gradska organizacija HDZ-a u srijedu je organizirala još jednu javnu tribinu s 

aktualnom problematikom, ovoga puta s Hrvatskom udrugom za zaštitu od 

elektromagnetnog zračenja (HUZEZ) tribinu pod nazivom: „Bazne stanice, bežična 

telefonija, wifi i rizici zračenja za zdravlje“. 

Predsjednik GO HDZ-a i predsjednik Gradskog vijeća Grada Varaždina Damir 

Habijan ističe da u posljednje vrijeme imamo porast broja postavljanja antena, 

odnosno baznih stanica, diljem varaždinskih kvartova. 

– Zasigurno da postoje različita razmišljanja, odnosno dvije grupe ljudi – jedni koji su 

zagovornici i smatraju da od baznih stanica ne prijeti nikakva opasnost po zdravlje, 

okoliš i prostor, a drugi zagovaraju zabranu, odnosno uvođenje restrikcija što se tiče 

postavljanja baznih stanica. Ono što je također evidentno, ne samo u Varaždinu, već i 



na razini Hrvatske, jest da se radi o dosta nesređenom području, gdje vidimo da se 

bazne stanice ponekad postavljaju bez uporabne dozvole. Upravo je iz tog razloga 

organizirana ova tribina, da se ljudi informiraju, ali i kao najava inicijative ispred HDZ-

a grada Varaždina gdje smatramo da bi prostornom dokumentacijom, odnosno 

Prostornim planom Grada Varaždina, trebalo vrlo jasno propisati kriterije na kojim 

lokacijama i po kojim uvjetima se bazne stanice mogu postavljati – kazao je Habijan 

te dodao da u Hrvatskoj imamo primjer Istarske i Zadarske županije i Grada Zagreba, 

gdje je, između ostalog, propisano da se bazne stanice ne mogu i ne smiju postavljati 

na udaljenosti manjoj od 400 metara od dječjih vrtića i škola. 

– Postoje i druge restrikcije, ali ono što je također bitno jest da ne bi bilo dobro da se 

na taj način onemogući ili da kvaliteta pružatelja usluga teleoperatera iz tog razloga 

bude lošija. Dakle, treba naći neko kompromisno rješenje koje je, prema mom 

mišljenju, uvijek moguće, ali mislim i da moramo slušati Varaždinke i Varaždince i po 

tom pitanju – rekao je Habijan. 

Na tribini su govorili predsjednik HUZEZ-a Zdravko Anđel, mr. sc. Ankica Kosovec-

Krželj, mr.sc. Branka Rožić, dr. med., te Robert Markušić, ing. med. radiologi je. 

Anđel je naglasio da problem eskalira u posljednje vrijeme. 

– Pojavile su se i informacije vezane uz uvođenje 5G mreža, što donosi dodatnu 

opasnost i rizike za zdravlje stanovnika koji su izloženi tom elektromagnetskom 

zračenju. Najviše nas plaše rizici od različitih vrsta obolijevanja koji su raznim 

studijama dokazani. Međutim, ono što je još neizvjesno, ali postoje alarmantne 

procjene, da se uvođenjem 5G mreža ti rizici još pojačavaju. Solucija je da se 

primjena 5G mreže odgodi dok se ne utvrde stvarni rizici, odnosno posljedice po 

zdravlje, a kad govorimo o postojećim mrežama koje su u funkciji, Hrvatska je na 

začelju kad je riječ o prevenciji u pogledu postavljanja stanica, ishođenja dozvola i 

mjesta na kojima se mogu postaviti – kazao je predsjednik HUZEZ-a. 

Kosovec-Krželj je dodala 5G tehnologija radi na bitno višim frekvencijama od 

postojećih i treba bitno više snage te da to znači da će 5G mreže imati puno veće 

kapacitete i samim time će izloženost stanovništva biti puno veća. 

– Naša se udruga zalaže da se i u Hrvatskoj primijeni legislativa kakva je u drugim 

europskim zemljama, a to znači da se poštuju preporuke Svjetske zdravstvene 

organizacije o komuniciranju rizika – ne da operateri postavljaju samovoljno, gdje i 

kako žele, nego da se utvrde neka pravila – naglasila je Kosovec-Krželj zaključivši da 

ne bi trebali biti prva zemlja u svijetu koja će u potpunosti uvesti 5G mrežu. 



 

 



 

 



 

 


